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[Handelsministeren,] 
Dernæst tillader jeg mig for det høje ting 

at fremsætte forslag til lov om forlængelse 
af lov om indskrænkning i adgangen til at 
anvende pap og andre erstatningsmaterialer i 
skotøj. Den nugældende lov på dette om-, 
råde, lov nr. 138 af 29. april 1955, udløber 
.med udgangen af april måned d. å. 

Der har nu gennem en årrække i medfør 
af denne lovgivning bestået en kvalitets- 
kontrol med skotøjet. Det drejer sig her 
om en opgave, som jeg egentlig finder natur- 
ligt burde løses ved et samarbejde mellem 
fabrikanter, forhandlere og forbrugere. Disse 
parter i sagen har imidlertid ikke hidtil 
haft nogen form for samvirken, der kunne 
skabe et naturligt grundlag for at løse en 
.sådan sag, hvorfor det har været overladt 
til staten gennem lovgivningen at søge 
forholdet reguleret. 

Erhvervsorganisationer og forbrugerorga- 
nisationer i fællesskab har imidlertid nylig 
oprettet et varedeklarationsnævn, som man 
må regne med vil begynde sin virksomhed 
med at få gennemført varedeklarationer 
for forskellige varer. Jeg yille for mit ved- 
kommende finde, at løsningen af kvalitets- 
spørgsmålet for skotøj naturligt engang 
burde overtages af varedeklarationsnævnet. 
Det må imidlertid dels være en frivillig 
sag, om varedeklarationsnævnet vil tage 
denne opgave op, dels må det Være natur- 
ligt, at varedeklarationsnævnet er godt ind- 
arbejdet, inden det eventuelt tager en sådan 
opgave op, hvorfor det forekommer mig 
rimeligt at foreslå loven forlænget for 2 år. 

Jeg kan tilføje, at det i henhold til den 
gældende lovs § 6 nedsatte udvalg har ind- 
stillet loven til forlængelse, og jeg skal til- 
lade mig at anbefale lovforslaget til vel- 
villig behandling i det høje ting. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om ændring af lov om kommu- 
nale ejendomsskatter m. v; 

Valgt blev: Ove Hansen, Holger Eriksen, 
Hans Knudsen, Johs. E. Larsen, M. Larsen 
(Kolding), Peter Nielsen, Edel Saunte, Kirke- 
gaard, Helge Madsen, Thisted Knudsen, 

Anders Andersen, Alfred Bøgh, Niels Erik- 
sen, Thorkil Kristensen, Jørgen Jørgensen 
(Ullerup), Gottschalck-Hansen og Thestrup. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Valg af 17 medlemmer til et udvalg angående 
forslag til lov om ændring i lov om sygehus- 
væsenet m. v. 

Valgt blev: Johs. E. Larsen, Ditlevsen, 
Ove Hansen, H jortnæs, Hans Knudsen, 
M. Larsen (Kolding), Edel Saunte, Kirke- 
gaard, Helge Madsen, Thisted Knudsen, 
Anders Andersen, Alfred Bøgh, Niels Erik- 
sen, Thorkil Kristensen, Gottschalck-Hansen, 
Egon Lauritzen og Poul Sørensen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
optagelse af et statspræmieobligationslån. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2662, finansudvalgets betænkning i tillæg 
B. sp. 337). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Lars P. Jensen): Jeg 
kan på hele finansudvalgets vegne anbefale 
lovforslaget til vedtagelse uforandret. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-7 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til normerings- 
lov for finansåret 1958-59. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1313, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2896). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Alfred Jensen: Det er jo ikke sædvanligt, 
at man tager ordet ved første behandling 
af normeringslovforslaget, men jeg må 
have lov til at sige, at det heller ikke er 
noget almindeligt normeringslovforslag, der 
her er fremsat. Der blev ved folketingsårets 
åbning stillet i udsigt, at vi ikke ville få 
noget normeringsforslag i dette folketings- 
år, men i stedet et forslag til en ny løn- 
ningslov; derfor er det naturligvis noget af 
en skuffelse for de mange tjenestemænd og 
alle dem, der har interesse i disse spørgsmal, 
at vi ikke har fået lønningslovforslaget til 
behandling så betids, at vi kunne have 
gjort loven færdig, så den blev gældende 
allerede fra 1. april i år. 

Nu ved jeg ikke, hvordan det ligger med 
forhandlingerne, men efter formuleringen 
af normeringslovforslaget må man regne 
med, at der i løbet af kort tid vil komme 
en betænkning fra lønningskommissionen 
og derefter et forslag til lønningslov. Hvis 
det er tilfældet, kan man nok erklære sig 
tilfreds med hovedlinjen i det forslag, 
der her er til behandling, men sker det 
ikke, må jeg da mene, at vi må se på § 1 
i dette lovforslag. Hvis der ikke kommer 
en ny lønningslov, må vel de midlertidigé 
og særlige løntillæg skulle forlænges for 
hele det kommende år, og hvis det er til- 
fældet, rejser sig også spørgsmålet om, 
hvorvidt de tillæg, der gives, er tilstrække- 
lige. Vi har for hver 2 års periode været 
stillet over for forslag om ikke alene videre- 
føring af de hidtil gældende midlertidige og 
særlige tillæg, men også om en forhøjelse 
af disse tillæg. Jeg skulle tro, at den ud- 
vikling, der har været i lønningerne i de 
sidste 2 år, berettiger til en, hvad skal jeg 
sige, ajourføring af disse midlertidige løn- 
tillæg. Jeg må gå ud fra, at når der ikke er 
foreslået nogen ændring her, må det være, 
fordi man er indstillet på, at den nye løn- 
ningslov skal have tilbagevirkende kraft, 
således at de eventuelle forhøjelser, . der 

kommer, også kommer til at dække de 3 
måneder fra 1. april til 30. juni 1958. Er 
det ikke tilfældet, må jeg mene, at man må 
se på, hvilke forhøjelser der skal gives 
tjenestemændene i denne 3 måneders perio- 
de. På samme måde må jeg om klassifice- 
ringen af stedtillæg sige, at det ikke fore- 
kommer mig rimeligt, at man foretager en 
sådan udskydelse, som er foreslået i § 1, 
nr. 2. Jeg kan naturligvis ikke have nogen 
anelse om, hvordan den nye lønningslov 
kommer til at se ud på dette område, men 
jeg forudsætter, at der opretholdes noget i 
retning af et stedtillæg, og i det tilfælde 
forekommer det mig at være rimeligt, at 
man foretager klassificeringen allerede n u. 

Det er de bemærkninger, jeg ønsker at 
gøre her ved forslagets første behandling. 
Jeg går ud fra, at lovforslaget i lighed med 
tidligere praksis vil blive henvist til behand- 
ling i lønningsudvalget, og at man dér vil 
tage disse mine betragtninger med i over- 
vejelserne. I øvrigt er vi naturligvis under 
de givne omstændigheder venligt indstillet 
over for lovforslaget. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg sy- 
nes, det fremgår klart af lovforslaget, at 
det, det ærede: medlem hr. Alfred Jensen, 
lige har sagt, er rigtigt. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets overgang til anden behandhng 
vedtoges uden afstemning. 

Per Hækkerup: Da mit partis ordfører 
ikke har kunnet være til stede ved denne 
forhandling, foreslår jeg på hans vegne, at 
lovforslaget henvises til lønningsudvalget. 

Uden forhandling eller afstemning 
vedtoges dette forslag. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ophævelse af engangsskat-nævnet. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 1311, 
fremsættelsen i tidenden sp. 2897). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


